
 با تصميم کميته مل�ي المپي�ک، کاروان ايران 
در بازي هاي آس�يايي جاکارتا از البسه داخلي 
اس�تفاده مي کن�د، تصميم�ي که در راس�تاي 
حمايت از ش�عار س�ال 97 اتخاذ ش�ده است. 
ورزش��ي ها هم پيشقدم ش��ده اند تا در راستاي شعار 
س��ال، حمايت از کالاي ايراني را در اولويت هايشان 
قرار دهند. در همين راستا رضا صالحي اميري، رئيس 
کميته ملي المپيک در گردهمايي مشترک با رؤساي 
فدراسيون ها از شرکت ايران در بازي هاي آسيايي با 
لباس توليد داخل خبر داد: »کاروان ورزشي ايران در 
راستاي تحقق شعار سال منويات مقام معظم رهبري 
با لباس تولي��د داخل در بازي هاي آس��يايي جاکارتا 
حضور پيدا مي کند و سفر اين کاروان از طريق خطوط 
داخلي انجام مي ش��ود.« محمدرضا داورزني، معاون 
توسعه ورزش قهرماني و حرفه اي هم در اين جلسه 
گفت: »در عرصه ورزش به دنبال برند سازي کالاهاي 
داخلي در عرصه هاي آسيايي و جهاني هستيم، چراکه 
باعث افتخار است که ورزشكاران و تيم هاي ايراني در 
رويدادهاي بين المللي با برندهاي ايران حاضر شوند.«

   شهنازي: نگاهمان حمايتي است
شاهرخ شهنازي، دبيرکل کميته ملي المپيک در 

گفت وگو با »جوان« در اين باره توضيحات بيشتري 
مي دهد: »با توجه به پيام مقام معظم رهبري درباره 
حمايت از کالاي داخلي، در همين راستا کميته 
ملي المپيک با فراخ��وان از توليدي هاي داخلي 
از آنها براي تأمين پوش��اک کاروان کشورمان در 
بازي هاي آسيايي جاکارتا دعوت کرده و در همين 
زمينه نيز اين توليدي ها پيشنهادهايشان را ارائه 
داده اند که قرار اس��ت در هفته جاري در اين باره 

تصميم گيري شود.«
شهنازي با اش��اره به هدف کميته ملي المپيک در 
حمايت از توليد داخلي مي گويد: »اين تصميم براي 
حمايت از توليد داخلي گرفته شده تا کاروان ايران با 
توجه به صحبت هاي مق��ام معظم رهبري و تأکيد 
ايشان مبني بر حمايت از کالاي ايراني در سال 97 در 
بازي هاي آسيايي و رقابت هاي بين المللي با پوشاک 

ايراني شرکت کند.«
دبيرکل کميته ملي المپيک در ادامه عنوان مي کند: 
»در دوره هاي گذشته تأمين کنندگان البسه هاي 
کاروان ايران به صورت اسپانسري بود و در اين زمينه 
شرکت هاي خارجي پيشقدم بودند و توليدي هاي 
ايران جلو نمي آمدند. با اين حال با توجه به تأکيدات 

مق��ام معظم رهب��ري، از توليدکنن��دگان داخلي 
خواستيم تا وارد ميدان شوند و در اين زمينه با کميته 
ملي المپيک همكاري کنند. اين ظرفيت در داخل 
کشور وجود دارد و ما هيچ  وقت نگاه منفي به پوشاک 
ورزشي ايراني نداريم. بايد با حمايت از توليدکنندگان 
کشورمان به آنها کمک کنيم و آنها نيز تلاش کنند 
تا کيفيت اقلام هر روز بالاتر برود. نگاه کميته ملي 
المپيک به توليد داخلي حمايتي است و انتخاب يک 
توليدکننده داخلي براي بازي هاي آسيايي به خوبي 

بيانگر اين هدف است.«
    افشارزاده: پوش�اک ايراني قابل رقابت با 

خارجي هاست
بهرام افشارزاده، دبيرکل سابق کميته ملي المپيک 
هم در گفت وگو با »ج��وان« از تصميم اس��تفاده 
کاروان اي��ران از البس��ه داخلي حماي��ت مي کند: 
»بسيار تصميم بجا و عاقلانه اي گرفته شده است، 
به اين دليل که در ح��ال حاضر در داخل کش��ور 
در بخش تجهيزات ورزش��ي به خصوص پوشاک، 
محصولاتي خوب و باکيفيتي توليد مي شود که با 
نمونه هاي خارجي رقابت مي کند. البته در بخشي 
از تجهيزات مانند توپ، وسايل وزنه برداري و وسايل 

ژيمناستيک در کش��ورمان توان لازم براي توليد 
وس��ايل با اس��تانداردهاي بين المللي وجود ندارد 
که اين مسئله براي رسيدن به استانداردهاي روز، 
زمان و برنامه ريزي مي خواهد. به هر حال کار بسيار 
ارزشمندي صورت گرفته و به جز برخي تجهيزات، 
از اقلامي مانند گرمكن، لباس و وس��ايلي که براي 
رژه استفاده مي ش��ود، در داخل نمونه هاي خوبي 

داريم.«
افشارزاده معتقد اس��ت که اين حرکت مي تواند به 
خودکفايي کشور کمک کند: »وقتي که وضعيت 
امروز چين يا کره جنوبي را با س��ال 1974 که آنها 
براي حضور در بازي هاي آسيايي به تهران مي آمدند 
مقايسه مي  کنيم، مي بينيم که خودکفايي و حمايت 
از توليد ملي اين کشورها را جلو انداخته است، چراکه 
خودکفايي در اين کشورها يک فرض واجب شد و 
همه به دنبال به روز ش��دن و استفاده از تكنولوژي 

روز بودند.«
 دبيرکل س��ابق کميته ملي المپيک البته الزامات 
خودکفاي��ي را س��رمايه گذاري و حماي��ت عنوان 
مي کن��د: »خودکفايي نياز ب��ه کارخانجات مدرن 
دارد تا م��واد اوليه را خودمان تأمي��ن کنيم. با اين 
حال استفاده از البسه ورزشي داخلي در ورزش قدم 
بزرگي است و اين مسئله زمينه اي را براي صنعتگران 
و توليدکنندگان کش��ورمان فراهم مي کند که به 
سمت سرمايه گذاري هاي بيشتر بروند تا نه تنها در 
زمينه وسايل ورزش��ي که در همه زمينه ها جنس 
باکيفيت توليد کنند تا شعار امسال که مقام معظم 
رهبري که مبني بر حماي��ت از کالاي داخلي بود، 

تحقق پيدا کند.«
افشارزاده درباره فرهنگ سازي در ورزش کشور 
براي حمايت از کالاي ايراني هم اين طور پيشنهاد 
مي دهد: »نزديک به 50 فدراسيون، باشگاه هاي 
متعدد، هيئت هاي ورزشي و ادارات کل و ورزش 
و جوانان مي توانند نقش بزرگي در فرهنگ سازي 
استفاده از کالاي ايراني در ورزش داشته باشند. 
فدراسيون ها و ادارت کل ورزش و هيئت ها سالانه 
اقلام زيادي از پوش��اک را براي تيم هاي ورزشي 
در رده هاي مختلف تهيه مي کنند که خريداري 
اين اقلام از کالاهاي داخلي س��بب مي ش��ود تا 
به توليد داخلي کمک ش��ود. البته نبايد در اين 
ش��رايط برخي به دنبال سوء اس��تفاده باشند و 
اجناس بي کيفيت را وارد ب��ازار کنند، بلكه همه 
توليدکننده ها بايد به س��مت تولي��د باکيفيت 
بروند تا پوشاکي که ورزشكار ايراني در المپيک 
و بازي هاي آسيايي استفاده مي کند، از پوشاک 

ساير کشورها کم نياورد.«

با صدرنشيني در جدول گلزنان هلند و يونان
ايتاليا و بوندس ليگا 

مقصد بعدي جهانبخش و انصاريفرد
جهانبخش و انصاريفرد، ش�اگردان جوان کرش روزهاي خوبي را 
پشت سر مي گذارند و در آستانه جام جهاني، موفقيت چشمگيري 
را در پيش دارند که ش�ايد رفتن به س�ري آ و بوندس ليگا باش�د. 

     درخشش جهانبخش، ايتاليايي ها را خيره کرد
س��ال 2013 بود که در ازاي 250 هزار يورو به نايمخن رفت. درخشش در 
داماش چشم پرسپوليسي ها را خيره کرده بود، اما انتخاب جهانبخش براي 
رسيدن به موفقيت هلند بود نه تهران. دو سال بعد نيز راهي آلكمار شد، آن 
هم با رقمي متفاوت از آنچه نايمخن به او داده بود؛ يک ميليون و 800 هزار 
يورو پيشرفت مالي خوبي بود، اما شايد تصورش را هم نمي کرد اين رقم به 8 
ميليون يورو و بيشتر برسد. با اين حال قرارداد پنج ساله او کار را سخت مي کند، 
اما درخشش جهانبخش حالا چشم تيم هاي زيادي را خيره کرده است. بعد 
از لاتزيو که بازيكن ايراني آلكمار چشمش را گرفته بود، حالا نوبت به ناپولي 
رسيده اس��ت، تيمي که هفته به هفته براي جذب ملي پوش ايراني آلكمار 
مصمم تر مي شود و خوب مي داند که براي جذب اين ستاره بايد سرکيسه را 
شل کند، وقتي آلكمار دو فصل قبل وينسنت يانسن، آقاي گل ليگ هلند را با 

مبلغ 19 ميليون يورو به تاتنهام فروخت. 
در حالي که شرايط امروز جهانبخش که بعد از 24 س��ال رکورد اين تيم را 
شكسته، کاملًا متفاوت از وينسنت يانسن است. بازيكن هفته ليگ فوتبال 
هلند، بعد از 24 سال تا به اينجاي کار براي آلكمار 18 گل به ثمر رسانده است. 
هت تريک در آخرين بازي که با يک پاس گل  همراه بود، نه فقط هواداران اين 
تيم را به وجد آورده و تشويقي آهنگين براي بازيكن ايراني اين تيم ترتيب داده 
که باعث شده تا آلكمار بعد از سال ها به آمار 18 گل زده در ليگ توسط يک 
بازيكن برسد. بازيكني که حالا صدرنشين جدول گلزنان ليگ هلند است و 
در يک قدمي عنوان بازيكن سال و همين کافي است تا کريستيانو جيونتولي، 
مدير ورزشي ناپولي تيم رده دوم جدول سري آ ايتاليا که بارها بازي هاي اين 
بازيكن ايراني را از نزديک تماشا و براي به خدمت گرفتن او با مديران آلكمار 

گفت وگو کرده، نتواند از خير او بگذرد.
 جهانبخش خود نيز حالا به پيش��رفت و برداش��تن گام هايي بلند به سوي 
موفقيت هاي بعدي مي انديشد: »سال گذشته هم پيشنهادهاي خوبي داشتم، 
اما فكر کردم که در آن زمان ماندن براي يک فصل ديگر تصميم بهتري باشد، 
اما اکنون فكر مي کنم مي توانم قدم جديد تري بردارم.« حالا بايد ديد بازيكن 
سرعتي و تكنيكي تيم ملي ايران مي تواند از هلند راهي ايتاليا شود يا سرنوشت 

داستان ديگري را برايش نوشته است. 
      انصاريفرد و شايعه شيرين بوندس ليگا

انصاريفرد هم در يونان شرايط خوبي دارد. مهاجم تيم ملي ايران با درخشش 
در خط حمله المپياکوس و به ثمر رساندن 15گل به همراه پروويچ، مهاجم 
پائوک در صدر جدول گلزنان ليگ يونان قرار دارد و مدعي آقاي گلي اين فصل 
است، عنواني که مي تواند راه او را براي انتخابي موفق در آينده هموارتر کند. 
او البته مي توانست خيلي پيشتر آقاي گلي اين فصل خود را مسجل کند، اما 
سكونشيني هاي ابتداي فصل به دليل اختلاف با مربي آلبانيايي وقت باشگاه 
اين فرصت را از او گرفت، هرچند که انصاريفرد فرصت طلب بلافاصله بعد از 
ايجاد تغييرات روي نيمكت با به معرض نمايش گذاشتن توانايي هايش خود 
را به ترکيب اصلي تحميل کرد و خيلي زود به مرد اول خط حمله المپياکوس 
تبديل شد و تغييرات فراوان در نيمكت رهبري المپيا هم نتوانست جايگاه او 
را متزلزل کند تا همين درخشش در روزهاي پاياني فصل شايعات کوچ او به 

باشگاهي بزرگ تر در ساير ليگ هاي معتبر را داغ تر از هميشه کند.
 رس��انه هاي يوناني از يک باش��گاه بزرگ آلماني مي گويند، خصوصاً که در 
هفته هاي گذشته استعدادياب هاي اين باشگاه با حضور در يونان عملكرد ستاره 
ايراني المپياکوس را زير نظر گرفته بودند. پنج شنبه هم بيشتر روزنامه هاي 
يونان با انتشار عكس انصاريفرد، از جدايي او در تابستان و اينكه المپياکوس 
برچسبي 10 ميليون يورويي روي س��تاره ايراني خود چسبانده است، خبر 

داده بودند. 
البته گفته مي شود بعيد است مشتري آلماني بخواهد تا اين اندازه براي جذب 
مهاجم تيم ملي ايران در جام جهاني سر کيسه را شل کند. با وجود اين، آقاي 
گلي ليگ يونان در هفته هاي پاياني، رقابت انصاريفرد با مهاجم صرب باشگاه 
پائوک را چند برابر مي کند و مي  تواند سكوي پرتابي براي مهاجم تيم ملي ايران 
باش��د، خصوصاً که المپياکوس و پائوک دوئلي ديدني براي نايب قهرماني و 
سهميه ليگ قهرمانان دارند و در اين بين چشم اميدشان به مهاجمان و مدعيان 
اصلي آقاي گلي شان است، آقاي گلي که نه فقط سرنوشت تيم که سرنوشت 

خودش را نيز تغيير مي دهد، مي خواهد کريم انصاريفرد باشد يا پروويچ. 

 حمايت از کالاي ورزشي ايراني
 فرصتي بزرگ براي توليدکنندگان داخلي 

تصميم کميته ملي المپيک مبني بر استفاده کاروان ايران از البسه ايراني 
در بازي هاي آسيايي جاکارتا فرصت بزرگي را براي توليدکنندگان داخلي 
فراهم می آورد، فرصتي که با استفاده از آن مي توان حمايت از کالاي ايراني 
را در جامعه ترويج کرد. در يک دهه اخير هجوم برندهاي بي کيفيت خارجي 
که بخشي از برندها در توليدي هاي داخلي کشور توليد و تنها مارک خارجي 
روي آن نصب مي شد، عرصه را براي توليدکنندگان پوشاک ورزشي داخلي 
تنگ کرده بود، مسئله اي که سبب ش��ده امروز بخش زيادي از تيم هاي 
باشگاهي در فوتبال و تيم هاي ملي کشورمان از برندهاي خارجي استفاده 
کنند. در چنين شرايطي توليدي هاي کشورمان که تا پيش از اين سهم 
زيادي از پوشاک ورزش کشور را توليد مي کردند به حاشيه رانده شدند و 
امروز کمتر نامي از آنها به چشم مي  خورد. در همين راستا تصميم حمايت 
از کالاي ايراني به عنوان شعار سال زمينه اي شد تا بار ديگر نگاه ها به صنعت 
خواب رفته پوشاک ورزشي کشور که پيش از اين نشان داده بود ظرفيت 
بالايي دارد و قابل رقابت با برخي برندهاي مشابه خارجي بود، جلب شود. 
بنابراين توليدکنندگان داخلي بايد قدر اين فرصت را بدانند و در راستاي 
استفاده از اين ظرفيت براي توليد پوشاک ورزشي باکيفيت براي استفاده در 
داخل کشور و همچنين رقابت هاي بين المللي اي که تيم هاي ملي کشورمان 
در رشته هاي مختلف ورزشي شرکت مي کنند، اقدام کنند. البته در يک دهه 
اخير واردات بي رويه البسه ورزشي خيلي از توليدکنندگان داخلي را دلسرد 
کرده، اما به نظر مي رسد تأکيد مقامات عالي ورزش بر حمايت از کالاي 
ايراني مي تواند بار ديگر صنعت پوشاک ورزشي را احيا کند. در اين زمينه 
توليدي هاي داخلي بايد به سمت بازسازي تكنولوژي توليد و استفاده از 
دانش روز دنيا بروند و با نوسازي که در چرخ توليد صورت مي گيرد، اقدام به 
توليد جنس باکيفيت کنند، مسئله اي که باعث مي شود برخلاف سال هاي 
اخير، ورزش کشور با توجه به حمايت هايي که بايد از توليدکننده داخلي 
صورت گيرد، در قبضه کالاي ايراني باشد و برندهاي بي کيفيت خارجي بر 

آنها ترجيح داده نشوند. 

قدرت نمايي مقصودلو در شارجه 
 استاد بزرگ ش��طرنج کشورمان با اقتدار 
قهرمان مس��ابقات مسترز ش��ارجه شد. 
پرهام مقصودلو در اي��ن رقابت ها مقابل 
ش��طرنج بازان چين��ي،  هن��دي، روس و 
انگليسي به برتري رسيد و در برابر رقيب 
آذربايجاني به تساوي دست يافت.  مقصودلو 
در آخرين بازي خود به مصاف کريو چكوي اوکرايني رفت، اما پيش از 
پايان مسابقه اش با اين حريف، با توجه به نتيجه  مساوي نزديک ترين 
رقيبش يعني شطرنج باز آذربايجاني به مقام قهرماني مسابقات دست 
پيدا کرد. مقصودلو با تساوي مقابل شطرنج باز اوکرايني با 7/5 امتياز 
بالاتر از رقباي قدرتمند خود قرار گرفت. نكته جالب اينكه مقصودلو 
در ليست اوليه اين مسابقات در جايگاه بيستم جدول رده بندي قرار 

داشت، اما با شايستگي عنوان قهرماني را از آن خود کرد. 

تيشه مديريت خنده به ريشه فوتسال
تأسف بار، بهترين واژه براي توصيف حال و روز فوتسالي است که اين روزها 
نفس هايش به شماره افتاده؛ رشته اي که با عنوان ها و مقام هاي پرتعداد 
و استعدادهاي بي ش��مار به لطف بي توجهي هاي آقايان، چيزي نمانده 
که صدايش براي هميشه خفه شود، شايد هم اين طور بهتر باشد. مرگ 
يک بار، شيون هم يک بار، وقتي س��ومي جهان و قهرماني جام ملت ها و 
قهرماني هاي پرتعداد ديگر هم نمي تواند دردي از اين رش��ته دوا کند و 

چاره اي حتي موقت باشد. 
داستان فوتسال به داستان هاي شهرزاد قصه گو مي ماند، همانقدر عجيب و 
دور از ذهن، به حدي که مي تواند رؤيا يا خيال تصور شود، اما اين طور نيست. 
اين داستان عجيب و غمناک که تكرارش راوي را خسته و منزجر کرده، 
واقعيت تلخي است که هرگز به سرانجام خوشي نرسيده، حتي با مدال ها، 
عنوان ها و قهرماني هايي که چه به واسطه تيم ملي و چه تيم هاي باشگاهي 
کسب شده و حالا کار را به جايي رسانده که سه ماه مانده تا شروع ليگ، 
باشگاه ها يكي پس از ديگري عطاي تيمداري را به لقاي آن مي بخشند و 
از ادامه اين راه سنگلاخي انصراف مي دهند. اتفاق تلخي که با کنار رفتن 
تأسيسات با آن همه افتخار شروع شد و با انصراف آتليه قم و سپس مقاومت 
ادامه يافت و بعيد هم نيست تا آغاز رسمي مسابقات تعداد آنهايي که انصراف 
مي دهند از حاضران ليگ بيشتر باشد! اتفاقي که چيزي بيش  از يک  فاجعه 
است، اما نه براي آقاياني که عبور از کنار نام ها برايشان ساده ترين کار است. 
اتفاقي که براي مربي اي چون شمس به عنوان يكي از بهترين هاي فوتسال 
دنيا رخ داد،  دور از انتظار نيست اگر براي ناظم الشريعه نيز تكرار شود. البته 
او خود نيز بدان اشاره کرده بود، وقتي در خصوص قراردادش و تمديد يک 

ساله آن پرسيده بودند. 
جاي تعجبي هم ندارد؛ کميته اي که رياست آن را کفاشيان به عهده دارد، 
بايد هم حال و روزش اينچنين نزار و آشفته باشد. مگر نه اينكه کفاشيان 
سال گذش��ته و زماني که تيم ملي در چين تايپه از بدغذايي رنج مي برد، 
به دنبال کارهاي خودش بود و تا لحظه روي سكو رفتن و گرفتن عكس 
يادگاري خبري از او نبود و دست آخر هم بي پرده گفت که به خاطر تيم ملي 
نبوده که به چين تايپه رفته و کارهاي ديگري داشته است! کارهايي که هرگز 
در مورد آن توضيحي داده نشد و از تيم ملي و سختي هايي که اين تيم براي 
کسب قهرماني کشيده بود، مهم تر بود! البته فرقي هم نمي کند چين تايپه 
باشد يا تهران، وقتي پيدا کردن آقاي رئيس چون يافتن سوزن در انبار کاه 
است و اگر معجزه اي هم شود، پاسخي که مي دهد، تنها خنده هايي است 

که طرف مقابل را به سخره مي گيرد. 
اين اوضاع فوتسالي است که رئيس فدراسيون فوتبال با افتخار مي گويد، 
ابرقدرت هايي چون ژاپن از آن واهمه دارند، اما اين تعريف هاي دلفريب تا 
کي ادامه خواهد داشت، وقتي ديگران براي رسيدن به عنوان هاي در خور 
توجه ايران از جان و دل مايه مي گذارند و برنامه هاي حساب شده دارند، در 
حالي که اينجا و در ايران تيم ها هر روز به واسطه هزار و يک مشكل از ادامه 
راه باز مي مانند و عقب مي کشند تا با کم شدنشان استعدادهاي فوتسال به 

ورطه نابودي کشيده شود. 
کناره گيري تيم ها از ليگ فوتسال چالش بزرگي است و مي تواند تضعيف 
تيم ملي را به دنبال داشته باشد، تيمي که هنوز به واسطه غيرت بازيكنان 
و تلاش مربيانش، به رغم فراهم نبودن امكانات، جزو بهترين هاي دنيا با 
عنوان ها و مدال هاي قابل تقديري است که البته پاداشي در پي نداشته و 
تنها بهانه اي براي تكميل شدن کلكسيون عكس هاي يادگاري آقايان بوده 
است! اما به راستي چه اهميتي دارد کنار رفتن تيم هاي باشگاهي، وقتي تيم 
ملي لباس هايش را وصله و پينه مي کند و آقايان عين خيالشان هم نيست، 
وقتي براي عدم دريافت پاداش ها سالگرد مي گيرند و کسي حتي خم به 
ابرويش هم نمي آورد، وقتي براي رسيدن به پاسخي قانع کننده به اين در و 

آن در مي زنند، اما کسي حال جواب دادن به تلفنش را هم ندارد!
مشكلات فوتسال به چالشي جدي تبديل ش��ده و ورشكستگي شوکي 
بزرگ به ليگ وارد کرده  است، اما مي شود اوضاع را با چند جلسه دورهمي 
و هم انديشي اندکي آرام کرد. مسئله تيم ها مشكلات مالي است و مي توان 
اين مش��كل را با پخش تلويزيوني، گرفتن حق پخ��ش و کارهاي ديگر 
اندکي کاست، به ش��رط اينكه رئيس خوش خنده رؤيت شود و قصدي 
براي پاسخگويي داشته باش��د که البته اين خود يكي از محالات است و 
تجربه ثابت کرده براي کفاشيان، حل مشكلات و معضلات در حد همان 
خنده هايي امكانپذير است که تحويل مي دهد، مديريتي که با خنده هاي 
تمسخرآميزش فوتسال را به ورطه نابودي کشانده، بي آنكه خم به ابرويش 

بياورد يا حتي خود را ملزم به پاسخگويي کند! 

استارت ليگ جهاني واليبال نشسته با پيروزي
روسيه نخستين قرباني ايران

تيم ملي واليبال نشس��ته ايران در اولين روز از رقابت هاي ليگ جهاني، 
روسيه را شكست داد. در نخستين روز اين رقابت ها اوکراين 3 بر صفر از سد 
آلمان گذشت و بوسني هرزگوين نيز با نتيجه اي مشابه امريكا را برد. در 
آخرين ديدار روز پنج شنبه شاگردان هادي رضايي موفق شدند با نتايج 25 
بر 22، 25 بر20 و 25 بر17 اولين پيروزي خود در اين رقابت ها را جشن 
بگيرند تا با روحيه و انگيزه بيشتري در ديدار بعدي خود، ساعت 18 روز 

جمعه به مصاف بوسني و هرزگوين بروند. 
هادي رضايي، سرمربي تيم ملي واليبال نشس��ته ايران بعد از نخستين 
پيروزي شاگردانش تأکيد کرد که هدف اصلي او و تيمش حضوري شايسته 
در ليگ جهاني است و در مرحله دوم نيز به قهرماني جهان مي انديشند: 
»روسيه تيمي قدرتمند و از جمله مدعيان قهرماني در ليگ جهاني واليبال 
نشسته است. نقطه قوت اين تيم سرويس هاي هدفمندي است که مي زند 
و به واسطه آن در ست نخست فراتر از انتظار ظاهر شد، اما در ست هاي دوم و 
سوم با دستور کار سرعت در بازي موفق به مهار اين تيم شديم. ديدار نخست 
هر تورنمنتي حساس ترين بازي است، اما اين حساسيت براي تيم ايران به 
واسطه ميزباني اين مسابقات دو برابر است،   به همين دليل بازيكنان بايد 
از نظر روحي و رواني تقويت شوند که البته پيروزي در گام نخست بهترين 

اتفاق براي تقويت روحيه آنها بود.«
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  چـهـره ها 

88498432سرویس ورزشي

ايران پشتيبان و حامي جام جهاني قطر!
 بحث هم��كاري ايران با قط��ر در برگزاري 
جام جهان��ي 2022 يكي از مواردي اس��ت 
که مسئولان ورزش کشور سعي دارند به هر 
نحو ممكن آن را جدي نشان دهند. پس از 
اظهارنظرهاي قبلي در اين خصوص از زبان 
اش��خاصي چون بهرام افش��ارزاده و مهدي 
تاج، مسعود سلطاني فر وزير ورزش نيز به اين جمع اضافه شده است. 
س��لطاني فر در ديدار با همتاي قطري خود صالح انعانم بن علي گفت: 
»ايران براي هرچه بهتر برگزار شدن اين رويداد ورزشي که يک ميليارد 
نفر به آن چشم دوخته اند، آماده ارائه هر نوع کمک،  پشتيباني و حمايت 
است. در جزيره زيبا و توريس��تي کيش که در نزديكي قطر قرار دارد، 
هتل ها و امكانات ورزش��ي فوق العاده اي وجود دارد که مي تواند براي 
برگزاري اردوهاي ورزشي کشورهاي مختلف مورد استفاده قرار گيرد.« 

شميم رضوان

دنيا حيدري

پرواز ديدني رونالدو
  گلزني رونال��دو در ديدار 
بام��داد پنج ش��نبه براب��ر 
اتلتيک  بيلبائ��و، رئ��ال را 
براي کسب نايب قهرماني 
لاليگا اميدوار نگه داشت، 
اما آنچه در اين بازي توجه 
لنز دوربين عكاس��ان را به 
خود جلب کرد و سوژه اي 
جذاب را به تصوير کشيد، 
نه حفظ امي��دواري رئال 
به نايب قهرمان��ي بود و نه 
حتي گلزني رونالدو، بلكه 
پرواز کريس بر فراز دستان 

دروازه بان اتلتيک بيلبائو بود. تصويري از صحنه اي زيبا که با پرش بلند 
اين فوق ستاره پرتغالي همراه شد و نظر ها را به خود جلب کرد. رونالدو 
بامداد پنج شنبه يكي از بازي هاي زيباي خود را به نمايش گذاشت، به 
طوري که زيدان بعد از اين بازي از شاگردانش خواست همانند ستاره 
پرتغالي در اوج باش��ند، اما بي ش��ک زيبا ترين صحنه اين بازي پرش 

فوق العاده رونالدو بود.

 سفير برزيل به آبادان مي رود 
 آباداني  ها مي گويند برزيل بخش��ي از اين 
بندر کش��ورمان بوده که از آن جدا شده و 
طي ساليان دراز سر از آن سوي کره زمين 
درآورده اس��ت، پاي اين اعتق��اد خود هم 
خيلي سفت و سخت ايستاده اند به گونه اي 
که تعداد پرچم ها و نمادهاي فوتبال برزيل 
در آبادان به جرئت بيشتر از خود برزيل است. حالا اما خبر مي رسد که 
سفير برزيل طي روزهاي ششم و هفتم ارديبهشت ماه به آبادان سفر 
مي کند. بنا بر گفته فرماندار آبادان، قرار است در اين سفر تفاهمنامه 
خواهرخواندگي آبادان با يكي از شهرهاي برزيل امضا شود. همچنين 
سفير برزيل قصد دارد تا با حضور در ورزشگاه از نزديک شاهد بازي 
صنعت نفت و استقلال خوزستان در آخرين بازي ليگ برتر باشد و شور 

و شعف فراوان هواداران نفت را ببيند.

سعيد احمديان
    گزارش

کناره گيري ادامه دار تيم ها از ليگ برتر فوتسال 
نظري: پشتوانه اي وجود ندارد،  به بن بست مي خوريم 

مرحله اول رقابت  هاي انتخابي تيم ملي کشتي 
فرنگي با مش�خص ش�دن نفرات برت�ر اوزان 
مختلف به پايان رس�يد تا کشتي گيران خود 
را آماده حضور در مرحله نهايي اين مسابقات 
که دهه آخر ارديبهش�ت ماه برگزار مي شود، 
کنند. نكته قابل توجه اين رقابت ها، اما غيبت 
نفراتي چون قادريان، بيابانگرد، بويري و عزيزی  
و شكس�ت کش�تي گيراني چون خدري بود. 
علي اشكاني، س��رمربي تيم ملي کشتي فرنگي 
در پايان مس��ابقات اين مرحله با اش��اره به اينكه 
کشتي گيراني که در اولين مرحله حضور نداشتند، 
شانسي براي حضور در تيم ملي نخواهند داشت، 
گفت: »بعيد مي دانم شوراي فني هم به اين افراد 

شانس مجدد بدهد، هرچند که بعد از 
بررسي شرايط برخي نفرات شاخص 
تصميم خود را اعلام مي کنيم. در 
کل با هيچ کدام از غايبان مماشات 
نمي کنيم، تمام موارد را جمع بندي 

و نتاي��ج را ب��راي تصميم گيري به 
شوراي فني ارائه خواهيم کرد.« 
اش��كاني ادام��ه داد: »يكي از 

اهداف اصلي م��ا جوانگرايي 
است. کش��تي گيران پا به 
سن گذاشته حضورشان در 
اردوها سخت است، تنها 
آمادگي جسماني ملاک 
نيست، بلكه تمرينات 
هم براي آنها س��خت 

مي شود و اگر بتوانند با اين شرايط کنار بيايند در 
خدمت آنه��ا خواهيم بود. البته ظرفيت کش��تي 
فرنگي ما در حال حاضر همين نفرات هس��تند، 
هرچند که مردم انتظارات بيش��تري از اين رشته 
دارند.« بهرام مشتاقي، عضو شوراي فني کشتي 
فرنگي نيز با اشاره به سطح بالاي رقابت  هاي مرحله 
اول انتخابي گفت:  »کادر فني و مدير تيم  هاي  ملي 
بايد در انتخاب نفرات نهايي بيش��تر دقت کنند 
و بررسي هاي دقيقي داشته باش��ند.« در همين 
خصوص احد پازاج، مدير تيم  هاي ملي کش��تي 
فرنگي با اشاره به اينكه با جمع بندي 
اين رقابت ها و مسابقات نهايي به 
ترکيب تيم ملي خواهيم رسيد، 
 گفت: »ما براي کشتي گيراني 
که صاحب مدال هس��تند، 
اين فرصت را قائل شديم 
ک��ه در مرحل��ه نهايي 
انتخابي شرکت کنند، به 
همين دليل کشتي  هاي 
مرحله دوم بسيار جذاب 
و ديدن��ي خواه��د بود و 
ما در نهايت بع��د از پايان 
مرحله دوم ترکيب تيم ملي 
براي ش��رکت در مسابقات 
آس��يايي 2018 جاکارتا و 
پيكارهاي قهرماني جهان 
در مجارس��تان را اع��لام 

مي کنيم.« 

فريدون حسن 
   منهای فوتبال

اوضاع تيم  هاي ليگ برتري فوتس�ال هر روز 
بدتر از ديروز مي ش�ود تا جايي که اين روزها 
بحث انحلال و کنار کش�يدن تيم  هاي مطرح 
و بزرگ  ليگ کاملًا عادي ش�ده اس�ت. هفته 
قبل تيم تأسيس�ات درياي�ي، قهرمان ليگ 
و قهرم�ان آس�يا انصراف خ�ود را از ش�رکت 
در مس�ابقات ليگ اع�لام ک�رد و متعاقب آن 
آتلي�ه ق�م ني�ز از مس�ابقات کن�ار کش�يد. 

اي��ن دو را بگذاريد کنار 
خبر منحل شدن يكي از 
تيم هاي باشگاه مقاومت 
تا متوجه وخامت اوضاع 
در فوتس��ال ش��ويد، آن 
هم فوتسالي که قهرمان 
بلامنازع آسيا و تيم سوم 

جهان است. 
آنچه مشخص است اينكه 
عمده مشكل مسائل مالي 
اس��ت.  ليگ فوتس��ال از 

رسانه ملي پخش نمي شود، بنابراين حق پخشي  هم 
در کار نيست و همين باعث بي انگيزگي اسپانسرها 
شده است. علي کفاش��يان، رئيس کميته فوتبال 
البته فقط مي خندد و پاسخگوي سؤالات نيست و 
کاظم سليماني، دبير سازمان ليگ هم در پاسخي 
نه چن��دان منطقي به خبرگ��زاري مهر مي گويد: 
»کميته فوتس��ال در اين زمينه بي تقصير است. 
 مشكلات مالي فوتبال ريشه در مشكلات اقتصادي 
کشور دارد و ما نمي توانيم جلوي انصراف تيم ها از 

شرکت در رقابت  هاي  ليگ را بگيريم.« شايد بهترين 
اظهارنظر در اين خصوص را بايد از زبان بازيكنان، 
 مربيان و آنهايي که به صورت مستقيم با فوتسال 
سروکار دارند شنيد،  شخصي مثل مصطفي نظري، 
دروازه بان سابق تيم ملي فوتسال و تيم تأسيسات 
دريايي که حالا از بازگش��ت به ليگ برتر فوتسال 
ايران صددرصد ابراز پشيماني مي کند. نظري که 
مدتي در ليگ فوتسال روسيه بازي کرده،  مي گويد: 

»بخش خصوصي در فوتبال حمايت نمي ش��ود و 
همين مسئله عامل کنار کش��يدن آنها بعد از سه 
يا چهار س��ال تيمداري اس��ت. در اين بين ضربه 
اصلي را کساني مي خورند که براي فوتسال زحمت 
مي کشند. کنار کشيدن تيم ها باعث پايين آمدن 
سطح پرداختي به بازيكنان مي شود. فوتسال با اين 
روند به بن بست مي خورد. امروز در فوتسال ما هيچ 
چيز مشخص نيست، چون پشتوانه اي وجود ندارد 

و مسئولان هم درست پاسخگو نيستند.« 

ماني سعيدي

ورزش پيشقدم در حمايت از کالای ايرانی
استفاده از البسه  داخلی در بازی های آسيايی در گفت وگوی»جوان« با دبيران کل سابق و فعلی کميته ملی المپيک

پايان مرحله اول مسابقات انتخابي تيم ملي کشتي فرنگي 
 اشكاني: با غايبان مماشات نمي کنيم


